
42 426
elever har blivit 

medlemmar i en elevkår 
hittills under året.

180
organisationer har blivit
medlemmar i Sveriges 
Elevkårer hittills i år.

Här hittar du en lista på våra medlemsorganisationer:

KOLL PÅ
KVARTALET

Rapport till 
Sveriges Elevkårers 
medlemmar

Q1.24
Nytt år med en fortsatt 
stark elevrörelse
Det är ett nytt år och jag är redan en bra bit in på mitt andra år 
som ordförande för världens bästa organisation. Tiden springer 
iväg och jag känner att jag knappt hänger med. Vi har redan hun-
nit göra så otroligt mycket roliga och viktiga saker tillsammans. 
Samtidigt finns det så mycket mer jag vill hinna göra med er inn-
an det är dags för mig att lämna över tyglarna.   

Vi har börjat året starkt, över hela landet har ni haft årsmöten 
och röstat fram nya styrelser. Vi i styrelsen har fått äran att sitta 
med i mötespresidiet på flera av era årsmöten och är alla otroligt 
imponerade över ert hårda jobb och professionalitet. Jag vill häl-
sa alla nya förtroendevalda varmt välkomna till elevrörelsen och 
tacka er för att ni tar vid det hårda arbete som de före er har drivit. 
Tillsammans ska vi fortsatt förvalta och utveckla Sveriges störs-
ta ungdomsorganisation som varje dag gör livet ljusare för över  
135 000 gymnasieelever. 

Jag kickstartade året med att medverka på Folk och Försvars 
rikskonferens i Sälen. I dessa tider, när den politiska debatten har 
stort fokus på beredskap- och försvarsfrågor, är det hög tid att 

EMBLA PERSSON, ORDFÖRANDE

Här hittar du styrelsens 
protokollsammanfattningar från kvartalet:

Protokollsammanfattningar

Medlemsorganisationer

Folk och Försvar
Under årets upplaga av Rikskonferensen deltog Sveriges 
Elevkårer och ordförande Embla Persson medverkade på 
scen under programblock 3 – Sveriges säkerhet är hela fol-
kets angelägenhet. 

Sveriges Elevkårer var en av få inbjudna civilsamhällesorgani-
sationer när Folk och Försvars rikskonferens gick av staplen i 
Sälen under ett par dagar i januari.  Ordförande Embla Persson 
deltog för organisationens räkning och fokus för deltagandet 
var skolan och elevrörelsen som en pusselbit i det svenska ci-
vilförsvaret.  

Embla medverkade på scen under programpunkten “Totalför-
svaret - en fråga om demokrati” tillsammans med Matz Nils-
son, ordförande för Sveriges Skolledare och Johan Börjesson, 
senior rådgivare på Skolverket. Temat för samtalet var skolans 
roll i det svenska civilförsvaret - idag och i framtiden. Embla 

Bild: Sanna Tedeborg, Göteborgs-Posten

visa på hur viktiga vi är även i de delarna av samhället. Det finns 
en enorm styrka i elevrörelsens rikstäckande organisering och 
med rätt resurser kan ni spela en avgörande roll i samhällets be-
redskapsomställning. När vindar blåser står elevrörelsen stadigt.  

Jag har också fortsatt jobbat mot det mål som jag satte i början av 
mitt ordförandeskap, att åka ut och besöka minst en medlemsor-
ganisation i månaden. Under årets tre första månader fick jag 
äran att besöka bland annat Dragonskolans Elevkår, Tullängs-
gymnasiets Elevkår och Berzans Elevkår. Jag slutar aldrig im-
poneras och inspireras av er beslutsamhet och ert engagemang. 
Vill ni att jag eller någon annan i styrelsen ska komma på med-
lemsbesök hos er elevkår, hör av er.  

Jag ser fram emot att träffa så många 
som möjligt av er på Upptakt24 i Örebro 
helgen 3-5 maj! 

lyfte vikten av att fortsätta jobba med totalförsvarsfrågor i äm-
nen som samhällskunskap, engelska och svenska. Hon prata-
de också om hur viktigt det är att skolan får de resurser som 
behövs för att kunna genomföra sitt uppdrag och för att hjälpa 
Sverige att bli motståndskraftigt genom en likvärdig skola. Em-
bla delade också med sig av exempel från elevkårerna i landet 
och hur konflikter i världen kan påverka tryggheten för elever 
även i Sverige, något som är viktigt att motverka.  

Utöver sin medverkan på scen hade Embla en rad möten med 
olika makthavare. Hon deltog även i ett rundabordssamtal 
med statsminister Ulf Kristersson och överbefälhavare Micael 
Bydén.  

https://sverigeselevkarer.se/styrelsedokument/
https://sverigeselevkarer.se/media/flweccxt/q1-2024-medlemmar.pdf
https://sverigeselevkarer.se/media/flweccxt/q1-2024-medlemmar.pdf


Vi avslutar årets första kvartal stabilt 
med intäkter enligt budget och kostna-
der lägre än budgeterat. 

Flera bidragsbeslut kommer tidigt in på 
året vilket skapar förutsättningar för oss 
att budgetera så verklighetsenligt som 
möjligt. Kostnadsutfallet ligger lägre än 
vad som budgeterats då flera satsningar 
och planerade kostnader inte hunnit ut-
nyttjas under kvartalet. En del av dessa 
kostnader kommer att tas i framtida 
kvartal.  

Första kvartalet för 2024 avslutas med 
betydligt lägre utfall i jämförelse med 
första kvartalet 2023 då organisationens 
intäkter i år är lägre än förgående år. Det-
ta beror dels på att vi de senaste åren har 
kunnat överföra onyttjade bidragsmedel 
från MUCF till året efter vilket myndig-
heten har beslutat inte ska gälla från och 
med år 2024. 

Kassaflödet håller sig fortsatt stabilt.

"Okunskap om skolans verkliga problem"

KOLL PÅ MEDIA /                              MYNEWSDESK.COM/SE/SVERIGESELEVKARER KOLL PÅ EKONOMI /

Bidrag 80%

Försäljning 2%

Övriga intäkter 10%

Serviceavtal 8%

Ekonomi & 
rådgivning 5% 

Marknadsföring 2%

Resor, mat, boende &
övriga kostnader 6%

Administration, 
teknik & kontor 12%   

Personalkostnader 75%  

INTÄKTER

Tack till alla 
som är med och

 finansierar elevers 
fria organisering

UTGIFTER

I början av året gick företräda-
re från Moderata Ungdoms-
förbundet och Moderat Skol-
ungdom ut och kritiserade 
elevinflytandet i en debattar-
tikel i Svenska Dagbladet. De-
battartikeln innehöll negativa 
påståenden om elevinflytan-
det, påståenden som saknade 
uppbackning av både forsk-
ning och fakta.  

Vi följde upp debattartikeln 
med en replik som innehöll 
forskning från Skolverket och 
siffror från vår rapport “F-var-
ning för demokratin” för att 
stödja våra argument. Ordfö-
rande Embla Persson med-
verkade därefter i P1 där hon 
debatterade elevinflytande 
mot Douglas Thor, ordförande 
för MUF.  

Ekonomi Q1 2024

"Hennes plan för ett säkrare Sverige:  
En bättre skola"

Svenska Dagbladet

Läs vidare här:

Under en helg i januari deltog ordföran-
de Embla Persson vid Folk och Försvars 
rikskonferens i Sälen. Göteborgs-Posten 
var på plats för att prata med Embla om 
ungas och skolans roll i totalförsvaret.

Göteborgsposten

Läs vidare här:

Här kan du fördjupa dig i ekonomin:

Sveriges Radio

Bild: Sanna Tedeborg, Göteborgs Posten

https://www.mynewsdesk.com/se/sverigeselevkarer
https://sverigeselevkarer.se/media/onge0wxl/q1-2024-ekonomi-tack.pdf
https://sverigeselevkarer.se/media/onge0wxl/q1-2024-ekonomi-tack.pdf
https://sverigeselevkarer.se/media/onge0wxl/q1-2024-ekonomi-tack.pdf
https://sverigeselevkarer.se/media/onge0wxl/q1-2024-ekonomi-tack.pdf
https://sverigeselevkarer.se/media/onge0wxl/q1-2024-ekonomi-tack.pdf
https://sverigeselevkarer.se/media/onge0wxl/q1-2024-ekonomi-tack.pdf
https://www.svd.se/a/Q7G69R/okunskap-om-skolans-verkliga-problem-skriver-sveriges-elevkarer
https://www.gp.se/nyheter/sverige/hennes-plan-for-ett-sakrare-sverige-en-battre-skola.27f5185b-3ac3-443e-8741-f97c457c361a 
https://sverigesradio.se/artikel/debatt-har-elever-for-stort-inflytande-i-skolan 


Politikerbesök
En dag i mars besökte ordförande Embla Persson och Hule-
bäcks Elevkår socialdemokraterna i Härryda för att diskutera 
elevinflytande och delaktighet. 

Kristin Arplöw, lokalpolitiker i Härryda och ledamot i Sveriges 
Skolledares nationella styrelse, deltog i höstas på ett av rap-
portsläppen för rapporten “F-varning för demokratin”. En av 
samtalspunkterna vid tillfället var hur de medverkande pane-
listerna kunde ta med sig insikterna från rapporten in i sina 
egna verksamheter och göra konkret skillnad. Kristin Arplöw 
var snabb med att sätta sina ord i handling och bjöd in Embla 
och Hulebäcks Elevkår till ett möte med socialdemokraterna i 
Härryda kommun. Syftet var att diskutera hur kommunen kan 
förbättra sitt arbete med inflytandefrågor, delaktighet och de-
mokrati för ungdomar. Elevkårens medverkan syftade också 
till att lägga grunden till ett mer långsiktigt samarbete mellan 
kommunen och elevkåren. 

Koll på kalendern

Upptakt24 går av stapeln 3-5 maj på Örebro universitet i  
Örebro. Information och anmälan till eventet hittar du här:

Söndagen den 9 juni 2024 är det EU-val i Sverige. Har du fyllt 
18 år och är medborgare i Sverige eller i ett EU-land och är 
eller har varit folkbokförd i Sverige får du rösta.

Skolor kan genomföra EU-skolvalet 15 april-31 maj, 
valresultatet presenteras 10 juni.

Upptakt24

Under mötet fick elevkåren presentera och svara på frågor om 
sin verksamhet medan Embla fick redogöra för vad vi ser natio-
nellt sett till inflytande och delaktighet bland unga. Detta gjor-
des utifrån siffrorna från “F-varning för demokratin”.   

Elevkåren var nöjda med mötet och tacksamma för möjligheten 
att ha fått göra sin röst hörd.  

Även kommunpolitikerna var nöjda och elevkåren har bjudits in 
till nämnden för utbildning, kultur och fritid i Härryda för att få 
träffa representanter från alla partier.  

Frågan om lokal påverkan är viktig både för Sveriges Elev-
kårers styrelse och medlemmar.  I rapporten “F-varning för 
demokratin” kunde vi se att 65 procent av de tillfrågade inte 
visste hur de kan engagera sig och påverka i en särskild fråga 
i sin kommun. 12 procent av de tillfrågade var osäkra, samti-
digt som bara 17 procent ansåg sig ha möjlighet att påverka 
beslutsfattandet i den egna kommunen. Dessutom röstades en 
motion om att ge styrelsen för Sveriges Elevkårer i uppdrag att 
undersöka hur vi kan skapa fler forum för lokal påverkan för 
elevkårerna i Sverige igenom av medlemmarna vid Årsmöte23.  

Vi kände att mötet väckte ett  
intresse hos oss att jobba ännu  
bredare med vår verksamhet 

än vi gör idag
- Arbion Musa, 

avgående ordförande för Hulebäcks Elevkår. 

"Lokala beslutsfattare likt politiker, 
skolhuvudmän och skolledningar kan 
förbättra möjligheterna lokalt för 
elevkårer att engagera sig fritt."

Kontakta gärna oss om din elevkår vill ha 
stöd i dialogen med era lokala beslutsfat-
tare. 

Ni kan höra av er direkt till Embla på: 
embla.persson@sverigeselevkarer.se 

eller mejla oss på: 
info@sverigeselevkarer.se

Elevkårsprogrammet

https://sverigeselevkarer.se/event/upptakt/
mailto:embla.persson%40sverigeselevkarer.se%20%20?subject=
mailto:info%40sverigeselevkarer.se?subject=
https://sverigeselevkarer.se/media/2477/elevkarsprogrammet.pdf


SVERIGESELEVKARER.SE
INFO@SVERIGESELEVKARER.SE
08-644 45 00

Årsmötessäsong
Som vanligt har året inletts med en intensiv årsmötesperiod 
hos elevkårerna landet över och nya elevkårsstyrelser har 
röstats fram.  

De första månaderna på året är alltid en intensiv period, både 
för elevkårerna som håller årsmöten och för våra verksam-
hetsutvecklare som är med på mötena och stöttar upp. Sedan 
mitten av januari har flertalet årsmöten hållits varje vecka och 
elevkårerna har jobbat hårt för att säkerställa de demokratiska 
processerna i sina föreningar. Under årsmötena har nya elev-
kårsstyrelser röstats fram och gamla styrelser har fått tacka 
för sig.  

Utöver våra verksamhetsutvecklare har även styrelsen varit på 
plats för att hjälpa till med de demokratiska processerna under 
elevkårernas årsmöten. Bland annat har vice ordförande Jona-
tan Lamy och ledamot Igor Lindegren suttits årsmötespresidi-
um hos Tullängsgymnasiet medan andre vice ordförande Alva 
Hellstrand och ledamot Charlie Arby var hos NTI Johanneberg. 
Ordförande Embla Persson och vice ordförande Jonatan Lamy 
satt också årsmötespresidium hos Anna Whitlocks Elevkår 
i Stockholm. Vid årsmötet hos Anna Whitlock deltog hela 210 
röstberättigade medlemmar vilket är ett rekord för elevkåren 
jämfört med tidigare år. 

Anna Whitlocks Elevkår

Celsiusskolans Elevkår

AGU Elevkår Uppsala

Elevkåren Katedral Uppsala

Drottning Blanka Uppsalas Nya Elevkår

HTS Elevkår

Tullängsgymnasiets Elevkår

Alva & Charlie hos NTI Johanneberg


